
1 
 

Protokół nr 45/2013 
z odbytej w dniu 30 października 2013 roku o godz. 1200 

w Centrum Edukacji Ekologicznej w Cieszanowie 
SESJI RADY MIEJSKIEJ W CIESZANOWIE 

 
Obecni na sesji:  

1. Radni Rady Miejskiej w Cieszanowie, na ogólną liczbę 15 radnych w obradach udział 
wzięło 12 radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

2. Pozostali uczestnicy – wg list obecności stanowiących załącznik nr 2 do protokołu 
3. Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Cieszanów  

Pan mgr Zdzisław Zadworny – Burmistrz Miasta i Gminy Cieszanów 
Pan mgr Janusz Mazurek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Cieszanów 
Pan mgr inż. Andrzej Szymanowski – Sekretarz Miasta i Gminy Cieszanów 
Pani mgr Anna Stanowska – Skarbnik Miasta i Gminy Cieszanów.  

 
Ad. I pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani Stanisława Chomyszyn otworzyła 
XLV Sesję Rady Miejskiej w Cieszanowie. Następnie powitała radnych oraz zaproszonych 
gości.  

Pani Stanisława Chomyszyn poinformowała zebranych, iż w obradach uczestniczy  
 11 radnych - quorum zdolne do podejmowania uchwał. 
   
Ad. I pkt. 2. 
 

Burmistrz Miasta i Gminy Cieszanów Pan Zdzisław Zadworny zgłosił wnioski:  
1) wycofanie z porządku obrad projektu uchwały:  

• w sprawie zatwierdzenia zmian w Planie odnowy miejscowości Cieszanów, 
2) wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów uchwał:  

• w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy 
Cieszanów na lata 2013 – 2017”, 

• w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej Nr XLIV/71/2013 z dnia 16 października 
2013 r. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 
2013 rok, 

• w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani Stanisława Chomyszyn poddała 
wnioski pod głosowanie i stwierdziła, iż wnioski Burmistrza zostały przyjęte przez Radę  
w głosowaniu: „za” 11 radnych, „wstrzymał się” 0 radny, „przeciw” 0 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani Stanisława Chomyszyn 

zapoznała zebranych z porządkiem obrad: 
 

I.  Sprawy organizacyjne: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

II.  Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska:  
1) w sprawie: wyrażeniu woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu 

gospodarki niskoemisyjnej realizowanego w ramach Priorytetu IX Infrastruktura 
energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna - Działanie 9.3 
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Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej (KONKURS nr 
2/POIiŚ/9.3/2013) współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013, 

2)  w sprawie przystąpienia do projektu pn. „Roztoczański Program Rozwoju Turystyki – 
etap I – szlaki, trasy turystyczne, pola namiotowe i infrastruktura turystyczna na 
terenie Gminy Cieszanów” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Podkarpackiego na lata 2007-2013, 

3) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy 
Cieszanów na lata 2013 – 2017”, 

4) w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej Nr XLIV/71/2013 z dnia 16 października 
2013 r. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 
2013 rok, 

5) w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok. 
III.  Interpelacje i zapytania radnych. 
IV.  Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
V. Wolne wnioski i informacje. 

VI.  Zakończenie obrad XLV Sesji Rady Miejskiej w Cieszanowie. 
 

Następnie Przewodniczący poddała przedstawiony porządek obrad pod głosowanie  
w wyniku, którego stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za”    11  radnych, „wstrzymał 
się” 0 radny, „przeciw” 0 radny.  

 
Ad. II. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska: 
 
 Przewodniczący Rady odnosząc się do zapisu art. 25 a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym „Radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani  
w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego” poprosiła o wnoszenie przez radnych 
wniosków o wykluczenie z głosowania. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk Zaborniak 
odczytał projekt uchwały: 
 

1) w sprawie: wyrażeniu woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu 
gospodarki niskoemisyjnej realizowanego w ramach Priorytetu IX Infrastruktura 
energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna - Działanie 9.3 
Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej (KONKURS nr 
2/POIiŚ/9.3/2013) współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności w ramach 
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013 - załącznik nr 3 do 
protokołu – Uchwała Nr XLV/74/2013. 

  
Pan Zdzisław Zadworny omawiając projekt uchwały powiedział, że powyższy plan 

gospodarki niskoemisyjnej w gminie Cieszanów jest warunkiem do uzyskania dotacji z Unii 
Europejskiej w latach 2014-2020. Mówca zaznaczył, że plan gospodarki niskoemisyjnej jest 
dokumentem strategicznym, który koncentruje się na podniesieniu efektywności 
energetycznej, zwiększeniu wykorzystania odnawialnych źródeł energii oraz redukcji emisji 
gazów cieplarnianych. 

 
Na sali obrad obecnych jest 12 radnych, o godz. 1215 przybył radny Stanisław Myśliwy. 
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Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię. 

 Przewodniczący Rady Pani Stanisława Chomyszyn poddała projekt uchwały pod 
głosowanie w wyniku, którego stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za” 12  radnych, 
„wstrzymał się” 0 radny, „przeciw” 0 radny. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz 
za pomocą systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  

 
 Kolejno Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk Zaborniak 
odczytał projekt uchwały: 
 

2) w sprawie przystąpienia do projektu pn. „Roztoczański Program Rozwoju 
Turystyki – etap I – szlaki, trasy turystyczne, pola namiotowe i infrastruktura 
turystyczna na terenie Gminy Cieszanów” współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2007-2013 -  
załącznik nr 5 do protokołu – Uchwała Nr XLV/75/2013. 

 
Głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Cieszanów, który powiedział, iż wniosek do 

projektu pn. „Roztoczański Program Rozwoju Turystyki – etap I – szlaki, trasy turystyczne, 
pola namiotowe i infrastruktura turystyczna na terenie Gminy Cieszanów” ma bardzo długą 
historię, gdyż został złożony w 2009 roku. Mówca zaznaczył, że powyższy wniosek został 
skreślony z listy i otrzymaliśmy negatywną opinię, po czym złożyliśmy protest, który został 
odrzucony przez Zarząd Województwa, kolejno gmina odwołała się do sądu 
administracyjnego, który przyznał, że zgodnie z kryteriami wniosek nie powinien być 
odrzucony. Pan Burmistrz powiedział, że Urząd Marszałkowski ponownie rozpatrzył 
wniosek, który został pozytywnie zaopiniowany i obecnie trwa uzupełnianie dokumentów. 

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię.  
Przewodniczący poddała projekt uchwały pod głosowanie w wyniku, którego stwierdziła, 

iż został on przyjęty, głosami: „za”  12 radnych, „wstrzymał się” 0 radny, „przeciw” 0 radny. 
Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą systemu elektronicznego – 
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Pan Fryderyk Zaborniak odczytał projekt uchwały: 

 
3) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta  

i Gminy Cieszanów na lata 2013 – 2017” - załącznik nr 7 do protokołu – Uchwała Nr 
XLV/76/2013. 

 

Pan Zdzisław Zadworny zabierając głos powiedział, że w toku badania uchwały podjętej 
na poprzedniej Sesji przez Wydział Prawny i Nadzoru Wojewody Podkarpackiego organ 
zakwestionował zapis treści przedmiotowej uchwały tj. „Uchwała wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego” 
i nakazał zmianę na zapis „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego”. 

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego otrzymał 
pozytywną opinię. 
 Następnie Przewodniczący Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie  
w wyniku, którego stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za” 12  radnych, „wstrzymał 
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się” 0 radny, „przeciw” 0 radny. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą 
systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk 
Zaborniak odczytał projekt uchwały: 
 

4) w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej Nr XLIV/71/2013 z dnia 16 
października 2013 r. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy 
Cieszanów na 2013 rok - załącznik nr 9 do protokołu – uchwała nr XLV/77/2013. 

   
Głos zabrała Pani Anna Stanowska Skarbnik Miasta i Gminy Cieszanów, która 

powiedziała, iż powyższy projekt jest wynikiem błędu pisarskiego w Uchwale podjętej na 
poprzedniej Sesji, tj. w załączniku nr 1 do Uchwały Rady Miejskiej w Cieszanowie  
Nr XLIV/71/2013 z dnia 16 października 2013 r. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu 
Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok została wprowadzona podwójnie kwota 20 tys. zł 
oraz w załączniku nr 2 wpisano błędny numer klasyfikacji budżetowej.   

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię. 
 Następnie Przewodniczący poddała projekt uchwały pod głosowanie  
w wyniku, którego stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za”    12  radnych, „wstrzymał 
się” 0 radny, „przeciw” 0 radny. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą 
systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
 Kolejno  Pan Fryderyk Zaborniak odczytał projekt uchwały: 
 

5) w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok 
- załącznik nr 11 do protokołu – Uchwała Nr XLV/78/2013. 

 
Burmistrz Pan Zdzisław Zadworny przedstawił projekt uchwały. 
Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię. 

 Przewodniczący poddała projekt uchwały pod głosowanie w wyniku, którego 
stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za” 12 radnych, „wstrzymał się” 0 radny, 
„przeciw” 0 radnych. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą systemu 
elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad. III.  Interpelacje i zapytania radnych . 
 

Przewodniczący Pani Stanisława Chomyszyn poinformowała zebranych, iż do chwili 
obecnej nie wpłynęła żadna interpelacja.   

Głos zabrał radny Pan Edward Dziaduła, który zgłosił wniosek, aby odpowiednie służby 
zajęły się tematem zaniedbanych posesji na terenie miasta Cieszanowa. Kolejno mówca 
zapytał o remont świetlicy na ul. Czereśnie. 

Pan Burmistrz odnośnie zaniedbanych posesji powiedział, iż raz w roku do właścicieli, 
którzy nie zamieszkują danych posesji są przesyłane pisma, aby swoje posesje utrzymywali  
w czystości. Kolejno Burmistrz zaznaczył, że bardziej martwią go posesje gminy, a nie 
prywatne, które wymagają remontu min. cerkiew i synagoga. Burmistrz odniósł się do 
ostatniego spotkania mieszkańców Cieszanowa, którzy sprzeciwili się wykonaniu remontu 
cerkwi w Cieszanowie. Kolejno odpowiadając na pytanie dotyczące remontu świetlicy na 
ulicy Czereśnie powiedział, że obecnie wykonywany jest przyłącz elektryczny i gazowy.  

Następnie został poruszony temat spotkania mieszkańców Cieszanowa, które odbyło 
się w dniu 28 października 2013 r.  
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Głos w temacie zabrał Edward Dziaduła, który powiedział, że nie wie kto 
Burmistrzowi zdawał sprawozdanie z tego spotkania, ale ta osoba była bardzo nieuczciwa. 
Radny podkreślił, że zabierał najwięcej głosu i nie był przeciwko remontowi cerkwi zewnątrz, 
był przeciwko remontowi cerkwi wewnątrz i utworzeniu w cerkwi centrum wystawienniczo – 
koncertowego, na które przeznaczało się 740 tys. zł. Dodał, że nikomu na spotkaniu nie 
zależało na tym, aby cerkiew szpeciła i była złą wizytówką Cieszanowa. 

Burmistrz Miasta i Gminy Cieszanów odnosząc się do powyższego powiedział, że nie 
potrzebuje sprawozdania ze spotkania, wystarczy wynik głosowania. Mówca zaznaczył, że 
wielokrotnie gmina występowała do Ministra Kultury o środki na remont cerkwi i o tym 
Sekretarz na spotkaniu mówił, ale na sam remont cerkwi nikt nie przyznaje pieniędzy, ale 
projekt, który był proponowany na spotkaniu z mieszkańcami Cieszanowa mówił o remoncie 
cerkwi pod nazwą utworzenie centrum, bo inaczej tego nie da się sfinansować. Pan Burmistrz 
powiedział, iż na spotkaniu zorganizowanym z okazji druku 200-ego numeru miesięcznika 
„Kresowiak Galicyjski” była dyskusja, że w Cieszanowie nic się nie dzieje,  
a tak dużo dzieje się w Narolu, mają tak wspaniałe koncerty, które właśnie odbywają się  
w wyremontowanej cerkwi, która została wykonana na zasadzie kopiowania dokumentacji  
i wniosku gminy Cieszanów. Mówca zaznaczył, że bardzo jest zdziwiony negatywnym 
wynikiem głosowania i postawą mieszkańców, którzy mówili: „remont cerkwi tak, ale 
utworzenie centrum nie”, co jest sprzecznością samą w sobie, bo realizacja centrum to 
realizacja remontu. Pan Zdzisław Zadworny powiedział także, że po tym spotkaniu  
rozmawiał z innymi mieszkańcami, którzy byli zdziwieni i zaskoczeni negatywnym 
wynikiem głosowania, gdyż mógł być w Cieszanowie kolejny obiekt wyremontowany.  
Ponadto Burmistrz zaproponował, aby po zakończeniu Sesji przejść do cerkwi i ją zobaczyć. 
Kontynuując Pan Burmistrz powiedział, że słyszał od pracowników urzędu, ale z Panem 
Tabaczkiem Przewodniczącym Rady Samorządowej Cieszanowa nie rozmawiał, że w 
momencie gdy spotkanie z mieszkańcami było planowane, Pan Tabaczek powiedział, że 
podpisze ten dokument bez zebrania z mieszkańcami, decyzja zapadła, że spotkanie należy 
zrobić, aby było zgodne z prawem, ale w momencie głosowania Przewodniczący Rady 
Samorządowej Cieszanowa głosował przeciwko temu projektowi, co jest niezrozumiałe, gdyż 
najpierw chciał w ciemno go podpisać. Podsumowując Pan Burmistrz powiedział, że 
negatywnego głosowania nad tym projektem nie odbiera na zasadzie, że jest to zły pomysł, 
zły program, tylko czysto polityczne, gdyż już wcześniej były opinie, że zły był park, 
skatepark, Centrum Edukacji Ekologicznej, dlatego, że dla niektórych te zadania realizują nie 
ci co powinni. 

Głos w dyskusji zabrał radny Wojciech Broź, który powiedział, że na spotkanie nie 
przyszli mieszkańcy, aby to zanegować, tylko może ten projekt został źle przedstawiony. 
Mówca powiedział, że Burmistrz martwi się o to, aby było ładne, ale należy zastanowić się 
nad tym, aby mieszkańcy gminy Cieszanów nie wyjeżdżali, gdyż tutaj dla nich nie ma 
przyszłości i pracy. Ponadto mówca powiedział, że nigdy nie był przeciwko budowie 
skateparku, tylko przeciwko lokalizacji. Dodał, że w gminie Cieszanów możemy zapomnieć  
o turystyce w takim zakresie w jakim chcielibyśmy aby była realizowana, gdyż nasza gmina 
znajduje się pomiędzy gminą Narol i gminą Horyniec, które mają lepsze warunki 
przyrodnicze.  

Kolejno w temacie głos zabrał radny Edward Dziaduła, który powiedział, że niektórzy 
mieszkańcy byli przeciwni remontowi cerki w takim zakresie jak został przedstawiony, ale 
byli „za” innymi założeniami projektu, min. rozbudową sieci wodno-ściekowej  
w Cieszanowie. 

Głos zabrał Pan Zdzisław Zadworny, który odnośnie tworzenia nowych miejsc pracy 
powiedział, że należy robić coś, aby turystyka była w gminie Cieszanów ciekawa dla 
turystów, gdyż w planie jest utworzenie spółdzielni socjalnej, która będzie korzystała  
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z turystyki. Pan Zadworny podkreślił, że w utworzenie spółdzielni socjalnej zaangażowana 
jest min. Barbara Broź oraz radny Jacek Zając. Mówca zaznaczył, że gmina Cieszanów 
należy do nielicznych, gdzie na ternie gminy znajduje się synagoga i cerkiew więc to 
powinniśmy wyeksponować i promować.  

Głos zabrał radny Stanisław Myśliwy, który powiedział, że aby uzyskać pieniądze na 
renowację zabytków przede wszystkim musi być cel, co będzie w tym zabytku robione. 
Ponadto radny zapytał czy komputery, które nauczyciele otrzymali w ramach programu  
e-dziennik mogą być wykorzystywane tylko do prowadzenia e-dziennika, czy też mogą być 
wykorzystywane do przygotowania się nauczyciela do lekcji. 

Odpowiadając Pan Zdzisław Zadworny powiedział, że komputery mogą być 
wykorzystywane do celów, o których mowa jest w umowie przekazania, którą każdy 
nauczyciel otrzymał. 

Głos zabrał Pan Andrzej Szymanowski Sekretarz Miasta i Gminy Cieszanów, który 
odnosząc się do pytania radnego Stanisława Myśliwego powiedział, że zasady korzystania  
z laptopów w ramach programu e-dziennik są w umowie. Kolejno odnośnie spotkania, które 
odbyło się z mieszkańcami Cieszanowa powiedział, że na początku Pan Tabaczek chciał 
podpisać ten dokument bez zebrania z mieszkańcami, ale podczas głosowania 
Przewodniczący Rady Samorządowej Cieszanowa Pan Tabaczek głosował przeciwko temu 
projektowi. Mówca odnośnie dyskusji powiedział, że głosy, iż projekt źle został 
przedstawiony są niezasadne, gdyż na spotkaniu odpowiadał na zadawane pytania oraz 
prostował pewne stwierdzenia.  

Kolejno radny Marian Pachołek zgłosił wniosek mieszkańców Dachnowa  
o wykonanie dodatkowego wejścia na nowy cmentarz od strony starego cmentarza. 

Przewodniczący Rady Pani Stanisława Chomyszyn zapytała o remont cerkwi  
w przypadku, gdy program nie został przyjęty. 

Odpowiadając Pan Burmistrza powiedział, że zebranie mieszkańców Cieszanowa nie 
zaopiniowało „Planu odnowy miejscowości Cieszanów”, tylko zaopiniowało poszczególne 
zadania, więc temat nie został rozstrzygnięty. Mówca podkreślił, i ż na remont cerkwi środki 
przydziela konserwator zabytków, a w jakiej wysokości to nie wiadomo. Kolejno Pan 
Zdzisław Zadworny powiedział, że zebranie z mieszkańcami Cieszanowa zostanie 
powtórzone.  

Głos zabrał radny Edward Dziaduła, który powiedział, że już 9 lat temu był pomysł 
remontu cerkwi jako miejsca do prowadzenia chóru, pomysł, którego inicjatorem był 
proboszcz został odrzucony. Mówca powiedział, że zrzucenie winy na Pana Tabaczka, że nie 
został przegłosowany „Plan odnowy miejscowości Cieszanowa” jest nieeleganckie.    

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Pan Andrzej Szymanowski powiedział, że nikt 
nie zrzuca winy na Pana Tabaczka. Mówca dodał, że na spotkaniu proponował 
przegłosowanie całego dokumentu, jednak mieszkańcy zadecydowali głosowanie 
poszczególnych projektów. 
 
Ad. IV. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
 
  Przewodniczący Rady Pani Stanisława Chomyszyn przeszła do realizacji kolejnego 
punktu. 
 
Ad. V. Wolne wnioski i informacje. 
  
 Wolne wnioski i informacje nie zostały zgłoszone. 
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Ad. VI. Zakończenie obrad XLV Sesji Rady Miejskiej w Cieszanowie. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani 
Stanisława Chomyszyn zamknęła posiedzenie o godz. 1350. 
 
 
Protokołowała: Barbara Szymanowska 
 


